
PROTOKÓŁ Nr XL/18 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Jedwabno z dnia 25 kwietnia 2018 roku 

 

Obrady otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Elżbieta Brzóska. 

Serdecznie powitała Pana Sławomira Ambroziaka Wójta Gminy, Panią Wiolettę Gil 

Skarbnika Gminy, Panią Sekretarz Jolantę Drężek, Państwa Radnych oraz pozostałych 

uczestników sesji.  

Pani Przewodnicząca poinformowała, iż sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy. 

 

Ad. 1 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad XL sesji Rady Gminy 

Jedwabno, bowiem obecnych na posiedzeniu było 13 radnych, (na 15 radnych ustawowego 

składu Rady).  

 

Ad. 2 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Zgłaszanie interpelacji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Jedwabno na lata 2018- 2030. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Jedwabno na 2018 rok. 

7. Odpowiedzi na interpelacje. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

Do przedstawionego porządku obrad uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3 

 Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji został 

sporządzony zgodnie z jej przebiegiem i został wyłożony do zapoznania się i proponuje, o ile 

nie będzie uwag przyjąć go bez głośnego czytania. Uwag nie było. 
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Za głosowało  radnych 13, przeciw – 0 , wstrzymało się od głosu - 0 

Protokół został przyjęty 13 głosami. 

 

Ad. 4 

Zgłaszanie interpelacji: 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Skarbnik celem omówienia projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jedwabno na lata 

2018- 2030. 

Pani Skarbnik poinformowała: iż zgodnie z art. 226, 227, 228, 230 ustawy o finansach 

publicznych przy każdej zmianie uchwały w sprawie zmian w budżecie zmienia się uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jedwabno na lata 2018 – 2030. 

Ogółem dochody 22.524.780,50 zł, w tym dochody majątkowe 2.820.721,42 zł, wydatki 

ogółem 24.416.538,13 zł, w tym wydatki majątkowe 4.978.300,02 zł. 

Deficyt budżetu gminy w wysokości 1.891.757,63 zł zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z kredytów w wysokości 530.409,00 zł, wolnych środków 1.361.348,63 zł. 

Przychody budżetu w wysokości 2.631.757,63 zł, rozchody w wysokości 740.000,00 zł, 

(planowana spłata rat kredytów i pożyczek). 

Dokonano następujących zmian w wykazie przedsięwzięć: 

1). zwiększono zaplanowane do poniesienia wydatki na zadanie inwestycyjne ,, ,,Przebudowa 

drogi gminnej wewnętrznej na działce nr 110 w miejscowości Witowo'', o kwotę 220.000,00 

zł, do kwoty 749.477,28 zł, w 2018 roku, 

2). zmniejszono zaplanowane do poniesienia wydatki na zadanie inwestycyjne ,,Budowa sieci 

wodociągowej w miejscowości Warchały'' o kwotę 5.000,00 zł, do kwoty 135.000,00 zł, w 

2018 roku.  

Do wypowiedzi Pani Skarbnik uwag nie wniesiono. 

 

Pani Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, uwag nie wniesiono.  

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały, za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 
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Uchwała Nr XL/266/18 została przyjęta 13 głosami, uchwała wraz z załącznikami stanowi 

dokument uzupełniający do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 6 

Pan Przewodniczący posiedzenia udzielił głosu Pani Skarbnik celem omówienia projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Jedwabno na 2018. 

Pani Skarbnik poinformowała, iż wprowadzono następujące zmiany po stronie dochodów:  

1). zgodnie z wnioskiem, z uwagi na dalsze zarządzanie  przez Gminę Jedwabno siecią 

wodno-kanalizacyjną w miejscowości Nowy Dwór, Dzierzki, Lipniki i Witowo zwiększono 

po stronie dochodów, zaplanowane dochody z tytułu: 

- dostarczania wody, o kwotę 10.000,00 zł (rozdz. 40002 § 0830), 

- odprowadzania ścieków, o kwotę 25.000,00 (rozdz. 90001 § 0830), 

2). zgodnie z wnioskiem zwiększono dochody z tytułu sprzedaży nieruchomości o kwotę 

67.000,00 zł (rozdz. 70005 § 0770), 

3). w związku ze złożeniem do WFOŚiGW w Olsztynie wniosku o dofinansowanie zadania 

,,Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Jedwabno'' w 2018 roku, 

wprowadzono po stronie dochodów środki otrzymane od pozostałych jednostek zaliczanych 

do sektora finansów publicznych w wysokości 4.000,00 zł (rozdz. 90002 § 2460). 

Łącznie dochody po dokonaniu wspomnianych zmian zwiększono o 106.000,00 zł. 

 

Wprowadzono następujące zmiany po stronie wydatków: 

1). zgodnie z wnioskiem, w związku z otwarciem ofert dotyczących zadania ,,Przebudowa 

drogi gminnej wewnętrznej na działce nr 110 w miejscowości Witowo'', zwiększono wartość 

zadania o kwotę 220.000,00 zł (rozdz. 60017 § 6059), jednocześnie zmniejszono środki na 

poniższe zadania: 

- ,,Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Warchały'' o kwotę 5.000,00 zł (rozdz. 01010 

§ 6050), 

- ,,Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Narty'' o kwotę 7.000,00 zł (rozdz. 01010 § 

6050), 

- ,,Rozbudowa przytuliska w Jedwabnie'' o kwotę 10.000,00 zł (rozdz. 01095 § 6050), 

- ,,Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Lipniki'' o kwotę 15.000,00 zł (rozdz. 60016 § 

6050), 
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- ,,Przebudowa drogi gminnej i przepustu w miejscowości Witówko'' o kwotę 10.000,00 zł 

(rozdz. 60016 § 6050), 

- ,,Remont dachu budynku komunalnego przy ulicy 1 Maja 21 w miejscowości Jedwabno'' o 

kwotę 25.000,00 zł (rozdz. 70005 § 6050), 

- ,,Remont i modernizacja budynku przy ulicy Wielbarskiej 5 w Jedwabnie'' o kwotę 

25.000,00 zł (rozdz. 70095 § 6050), 

- ,,Zmiana sposobu użytkowania wraz z przebudową sali gimnastycznej w Zespole Szkół w 

Jedwabnie'' o kwotę 5.000,00 zł (rozdz. 80101 § 6050), 

- ,,Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Narty'' o kwotę 40.000,00 zł (rozdz. 92109 § 

4300), 

- oraz rozdysponowano wolne środki z roku 2017 w wysokości 16.000,00 zł, 

- i rozdysponowano kwotę 62.000,00 zł z tytułu zwiększenia dochodów ze sprzedaży 

nieruchomości. 

 

2). zgodnie z wnioskiem, z uwagi na dalsze zarządzanie  przez Gminę Jedwabno siecią 

wodno-kanalizacyjną w miejscowości Nowy Dwór, Dzierzki, Lipniki i Witowo dokonano 

zwiększenia po stronie wydatków: 

- dostarczania wody: energia elektryczna zwiększono o kwotę 5.000,00 zł (rozdz. 40002 § 

4260), zakup usług pozostałych zwiększono o kwotę 3.800,00 zł (rozdz. 40002 § 4300) oraz 

wprowadzono nowy paragraf wydatkowy dotyczący stałej opłaty za pobór wody za rok 2018 

z ujęcia Witowo i Czarny Piec, w wysokości 1.200,00 zł (rozdz. 40002 § 4430), 

- odprowadzania ścieków: energia elektryczna zwiększono o kwotę 15.000,00 zł (rozdz. 

90001 § 4260), zakup usług pozostałych zwiększono o kwotę 10.000,00 zł (rozdz. 90001 § 

4300). 

 

3). zgodnie z wnioskiem, z uwagi na konieczność uiszczenia opłaty dotyczącej podatku 

akcyzowego wprowadzono paragraf dotyczący pozostałych podatków na rzecz BP (rozdz. 

70095 § 4490) w wysokości 163,00 zł i paragraf dotyczący odsetek od nieterminowych wpłat 

(rozdz. 70095 § 4570) w wysokości 20,00 zł – powyższe dotyczy lat 2015 – 2016 i 

administrowanej kotłowni przy ul. Warmińskiej w Jedwabnie przez firmę Factum (do 

opłaceniu zobowiązania firma Factum zostanie obciążona przez Gminę kwotą podatku 
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akcyzowego). Powyższe środki przeniesiono z dróg publicznych – różne opłaty i składki 

(rozdz. 60016 § 4430), 

 

4). zgodnie z wnioskiem, po otwarciu ofert cenowych dotyczących wykonania remontu dachu 

w ramach zadania inwestycyjnego ,,Remont dachu budynku garażowo – warsztatowego na 

działce oznaczonej nr ewid. 190/2 w miejscowości Jedwabno”, zwiększono wydatki na 

powyższe zadanie o kwotę 7.000,00 zł (rozdz. 75095 § 6050), jednocześnie zmniejszono 

środki na zadanie inwestycyjne „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Lipniki” (rozdz. 

60016 § 6050), 

 

5).  w związku ze złożeniem do WFOŚiGW w Olsztynie wniosku o dofinansowanie zadania 

,,Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Jedwabno'' w 2018 roku, 

wprowadzono po stronie wydatków środki na zakup usług pozostałych w wysokości 4.000,00 

zł (rozdz. 90002 § 4300) – powyższe środki pochodzą ze zwiększenia dochodów na ten cel, 

 

6). w związku z  planowanym remontem wejścia do biblioteki oraz malowaniem 

pomieszczenia biblioteki w miejscowości Nowy Dwór, wprowadzono środki na ten cel 

(rozdz. 92116 § 4300) w wysokości 5.000,00 zł. Środki pochodzą ze zwiększenia dochodów 

ze sprzedaży nieruchomości, 

 

7). zgodnie ze złożonym wnioskiem Sołectwa Nowy Dwór dokonano następujących zmian w 

wydatkach w ramach Funduszu Sołeckiego: 

- zmniejszono wydatki na zadanie ,,Elementy oświetlenia ulicznego'', zakup usług o kwotę 

1.000,00 zł (w rozdz. 90015 § 4300), jednocześnie zwiększono wydatki na zakup materiałów 

o kwotę 1.000,00 zł w zadaniu ,,Elementy oświetlenia ulicznego'', 

 

8). zgodnie ze złożonym wnioskiem Sołectwa Burdąg dokonano następujących zmian w 

wydatkach w ramach Funduszu Sołeckiego: 

- zmniejszono wydatki na zadanie promowanie działalności kulturalnej – zakup usług o kwotę 

1.000,00 zł (w rozdz. 01095 § 4300),  oraz zmniejszono wydatki na zadanie 

zagospodarowanie działki gminnej w miejscowości Burdąg o kwotę 241,49 zł (rozdz. 90095 § 

4210),  jednocześnie zwiększono wydatki na zakup materiałów o kwotę 150,00 zł w zadaniu 
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wyposażenie placu zabaw i wprowadzono nowe zadanie promowanie sportu i kultury 

fizycznej w sołectwie – zakup usług pozostałych w kwocie 1.091,49 zł (rozdz. 92695 § 4300), 

 

9). zgodnie z wnioskiem Pani Kierownik GOPS dokonano zmiany w wydatkach (zwiększenia 

i zmniejszenia w ramach budżetu GOPS) - kopia wniosku w załączeniu – 1 sztuka, 

Łącznie wydatki  po dokonaniu wspomnianych zmian zmniejszono o 122.000,00 zł. 

 

Różnica między zwiększeniem dochodów o kwotę 106.000,00 zł, a zwiększeniem wydatków 

o kwotę 122.000,00 zł wynosi 16.000,00 zł. Powyższe wynika z rozdysponowania wolnych 

środków (wynika z bilansu organu za 2017 rok) w wysokości 16.000,00 zł. 

 

Do wypowiedzi Pani Skarbnik uwag nie wniesiono. 

Pani Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, uwag nie wniesiono.  

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały, za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 

Uchwała Nr XL/267/18 została przyjęta 13 głosami, uchwała wraz z załącznikami stanowi 

dokument uzupełniający do niniejszego protokołu.  

 

Ad 7 

Odpowiedzi na interpelacje: 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad 8 

Sprawy różne. 

 Radna Licka – chciałaby zapytać odnośnie ogrzewania mieszkań ekologicznie. Czy są 

przewidywane jakieś dopłaty do takich form opalania? 

 Pan Wójt – dotacje na dzień dzisiejszy zostały zakończone. Największą sprawą w 

naszej gminie jest doprowadzenie gazu do Jedwabna. Ceny gazu są stabilne. Dopiero 

jak będzie gaz to zwrócimy się do Państwa Radnych o dofinansowanie zakupu pieców 

gazowych. Na chwilę obecną nie ma żadnych dofinansowań, nie mamy takiego 

programu jak wymiana pieców. 
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 Radna Licka – osoby które przecierają szlaki i chronią środowisko wymieniają piece 

jako pierwsi nie otrzymują żadnego dofinansowania. 

 Pan Wójt – to jest też do państwa pytanie czy chcielibyście na przyszły rok coś takiego 

do budżetu wprowadzić. Ten temat jest do obgadania i dyskusji. Zdajemy sobie sprawę 

wprowadzając gaz do Jedwabna że na pewno będziemy musieli taki program 

dofinansowań próbować wdrążyć. Nie wszystkich będzie stać pokryć koszty ceny 

kotłów i  przyłączy. 

 Radna Licka – czy na pewno doprowadzenie gazu do Jedwabna będzie w 2019 roku. 

 Pan Wójt – podpisywanie takich umów powoduje z naszej strony obowiązek 

zabezpieczenie środków finansowych, możemy ten termin przydłużyć natomiast te 

umowy już podpisane ochronią nas, oni też mają jakiś okres na wykonanie. W chwili 

obecnej trwają procedury.  

 Pani Przewodnicząca – trzeba zrobić analizę budżetu, gdzie można uciąć środki, żeby 

do tego dołożyć, na pewno to jest bardzo korzystna inwestycja, zachęcająca 

mieszkańców do wymiany pieców. Należy zwrócić się do Ministerstwa Ochrony 

Środowiska żeby w budżecie państwa do gmin były kierowane pieniądze na tego typu 

inwestycje. 

 Pan Wójt – na dzień dzisiejszy w Ministerstwie nie ma tego typu programu. Jest 

program pożyczkowy sfera energia, woda, atmosfera. 

 Radna Trzcińska – uważa, że należy wprowadzić równe szanse dla wszystkich nie tylko 

dla mieszkańców Jedwabna. 

 Radny Mil – jak jest z dokończeniem oznakowania ulic w gminie. 

 Pani Kierownik Zapadka – mamy zakupione tabliczki i słupy, usługa miała być zlecona 

do Zakładu Gospodarki Komunalne, ale Spółka nie przyjęła zlecenia do realizacji, bo 

nie mają ludzi i sprzętu. Prowadzimy rozmowy z prywatnymi przedsiębiorcami. 

Niestety termin montażu przesunie się o kilka tygodni.  

 Pan Wójt – nie ma osób do pracy, Urząd Pracy w Szczytnie ma wstrzymane środki na 

dofinansowanie różnych form pomocy w zatrudnieniu.  

 Pani Przewodnicząca – były rozmowy o oznakowanie szlaków jeziora Warchały, 

ścieżki rowerowej, trasy którymi można się poruszać na terenie naszej gminy. Czy 
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nawiązano współpracę z Nadleśnictwem ze Szczytno? Wnioskuje o zrobienie ścieżek 

rowerowych.  

 Pani Kierownik Zapadka – wszystko zależy od dofinansowania. 

 

Pan Wójt przedstawił informacje odnośnie porozumienia w kwestii wyborów 

samorządowych. Porozumienia nie podpiszemy bo zrzuca się odpowiedzialność na gminy. 

Wzbudza to porozumienie wiele kontrowersji. Musimy w budżecie zabezpieczyć środki na 

wybory, a do tego jest potrzebna zgoda radnych. Nasz opór jest zasadny.  

Radna Licka – z porozumienia wynika że musimy wykorzystać nasze środki gminne żeby te 

wybory się odbyły. Środki zlecone będą zwiększone na te zadania? 

Pan Wójt – niema takich szczegółów. To jest dziwna mieszanina umowy cywilno- prawnej.  

Pani Przewodnicząca Rady– były uchwalone dwie uchwały dotyczące obwodów i okręgów 

wyborczych. Czy dla naszej gminy jest już wyznaczony urzędnik wyborczy. 

Pani Sekretarz – dla naszej gminy jest już kandydat na urzędnika wyborczego, ale nie jest to 

potwierdzone w 100 %. Dlatego cała sprawa stoi. Jest przedłużony termin dla kandydatów do 

końca kwietnia.  

Pan Wójt – ta osoba nie może być pracownikiem naszego urzędu gminy. Te porozumienie na 

razie ma charakter projektowy. Mamy czas na wniesienie uwag.  

Radna Licka – w danym momencie sytuacja z wyborami nie jest jasna. 

Radna Trzcińska – jeżeli nie wyrazimy zgody na to porozumienie, na zmiany w budżecie, co 

wtedy? 

Pan Wójt – wprowadzając taki zmiany ustawodawca nie przewiduje sytuacji nie zgodzenie się 

i nie podpisania porozumienia. Z opinii prawniczej wynika że musi być jasny mechanizm 

wyliczający koszt przeprowadzenia wyborów, czego w porozumienie nie zawiera. 

Radny Janowski – jaka jest różnica między wyborami, które były przeprowadzane do tej 

pory, a które mają być obecnie.  

Pani Sekretarz – różnica jest zasadnicza, wszystko co do tej pory załatwiał Urząd swoją 

kadrą, teraz będzie robił urzędnik wyborczy zawiera wszystkie kompetencje za wyjątkiem 

urządzenia lokali wyborczych. Mamy zakaz kontaktu z komisjami wyborczymi.  

 

Ad 9 

Zamknięcie obrad sesji. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady XL Sesji Rady Gminy, które trwały od godz. 

1000 do godz. 1140. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

         Protokołował                                                                      Prowadząca posiedzenie:    

Zastępca Kierownika USC                                                    Przewodnicząca Rady Gminy 

 

/Elżbieta Katarzyna Koperska/                                                      /Elżbieta Brzóska/ 


